

校園簡訊 School Monthly Newsletter

第二百二十二期 / 222 Issue – October 31, 2023

聖城中文學校 S. A. Chinese Culture Institute

20435 Cliff Park., S.A. TX 78258 Tel. (210) 867-3588

<https://sacci.us>

[活動成果] [Event Highlights]

10/1/2023 慶祝中秋節: 集合全體師生·聯合台灣華語文學習中心(TCML)·一起認識中秋節的源起·對台灣傳統農業社會和現代的意義·家族團圓與吃月餅的習俗·最後分享月餅。

10/1/2023 Moon Festival Celebration: Gathering all teachers and students with the Taiwan Center for Mandarin Learning (TCML), to explore the origins of the Moon Festival, understand its significance in traditional Taiwanese agricultural society and modern times, and learn about the customs of family reunion and mooncake consumption. The event concludes with a mooncake tasting session.

10/7/2023 國慶餐會慶祝活動:·中文學校與台灣華語文學習中心·聯合台灣同鄉會與UTSA台灣同學會·在UTSA共同舉辦台灣的國慶日和中秋節餐會慶祝活動·傳統服飾登台走秀·傳統樂器表演·台灣美食品嘗。[新聞請見連結 https://ocacnews.net/article/352319](https://ocacnews.net/article/352319)

10/7/2023 Taiwan's National Day (Double Ten's Day) festival/Mid-Autumn Festival celebration event: SACCI, TCML, TAASA (Taiwanese Association of America San Antonio), UTSA Taiwanese Student Association jointly host Taiwan's National Day and Moon Festival celebration at UTSA. The event features

a runway show of traditional costumes, performances with traditional instruments, and a tasting session of Taiwanese cuisine. For news coverage, please refer to the link.

10/15/2023 文化巡禮: 由休士頓僑教中心前來的文化導覽志工·為中文學校師生帶來富有台灣特色的茶道·中秋習俗·認識台灣。[新聞請見連結 https://ocacnews.net/article/352897](https://ocacnews.net/article/352897)

A group of volunteers from the Culture Center of Taipei Economic and Cultural Office in Houston visited SACCI to introduce students and teachers to Taiwanese tea culture, Moon Festival customs, and insights into Taiwan's unique characteristics. For news coverage, please see the link.

10/29/2023 萬聖節活動: 師生變裝·課程結束後向老師們進行討糖活動。<https://ocacnews.net/article/354211>

10/29/2023 Students and teachers dressed up, and trick-or-treat for teachers after class.

[11月份注意事項] [November]

11/15 公告: 董事會投票日期訂為12/17·為本學期最後上課日·請家長踴躍出席並投票。目前董事會於上學期改選後·由葉又菁醫師擔任代理董事·和其他董事成員默默出錢出力·支持中文學校。根據規章需要家長投票過半·方能成為正式董事。家長會長職位目前空缺·希望家長熱心參與·共同致力創造更美好的中文學習環境。

11/15 Announcement: The board voting date is scheduled for 12/17, and we urge parents to participate and cast their votes. Currently, following the board election in the previous semester, Dr. Yu-ching Yeh serves as the interim Chairperson of BOD, along with other board members who generously contribute both

financially and through their efforts to support SACCI. By law, it is necessary for a majority of parents' votes to formally appoint them as official directors. With a vacancy in the position of the PTO, we encourage parents to engage enthusiastically, working together to enhance the learning environment at SACCI.

11/26 感恩節放假

11/26 Thanksgiving / No school

[12月份注意事項][December]

12/17 本學期最後上課日・朗誦/演講/歌唱比賽；董事會投票。

12/17 The last day of school in this semester will feature recitation, speech, and singing competitions, followed by a board vote.

[相片集錦][Photos]







10/7 傳統服飾登台



10/7/2023 國慶餐會慶祝活動

10/15 文化巡禮





10/29萬聖節變裝